
 

 

Protokół Nr LVII/2023 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 maj 2023r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
25 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach LVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz zaproszone osoby, według listy obecności, 

stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

W posiedzeniu sesji uczestniczyła publiczność. 

 

Obradom przewodniczył:  Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Paulina Kołata – podinspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył LVII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych 

oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec odczytał wniosek Wójta z dnia 30 maja 2023 

roku o przyjęcie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Wierzchowo na rok 2023 – druk 338. 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad sesji został 

przekazany radnym w terminie wskazanym w §22 pkt 4 Statutu Gminy Wierzchowo 

Następnie odczytał  porządek obrad z uwzględnieniem powyższego wniosku. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z LVI sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 



6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 

8.1. uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Wierzchowo – druk 336; 

8.2. uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – druk 337; 

8.3. uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023 – druk 

338 wraz z autopoprawką; 

8.4.  uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2023 – 2032 – druk 339. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Komunikaty i sprawy różne. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad 3 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że Protokół z posiedzenia LVI Sesji 

Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 kwietnia 2023 roku został wyłożony do wglądu  

w Biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych  

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole, Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z LVI sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z LVI sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt. 5. 

 

Ad 5 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w kwietniu bieżącego roku odbyło 

się jedno posiedzenie komisji stałych Rady Gminy i było to posiedzenie wspólne. 



 

Ryszard Borowicz Przewodnicząca Komisji wiodącej tematycznie, tj. Komisji Budżetu i 

Finansów przedstawiła informację z posiedzenia wspólnego Komisji Budżetu i Finansów 

Komisji Rolnictwa, Komisji Kultury i Komisji Rewizyjnej – protokół Komisji Nr 5/2023  

z dnia 23 maj 2023 roku, stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ryszard Borowicz przedstawił analizę 

stołówkach szkolnych i przedszkolnej w Gminie Wierzchowo. 

Liczba pracowników – 8; 

Etatów – 7,5; 

Korzystających – 235 uczniów i przedszkolaków; 

Koszty stołówki 190 000,00 za 4 miesiące; 

      570 000,00 za rok; 

Żywność – 81 481,00 za 4 miesiące  

      203 000,00 za rok. 

Stołówki są w bardzo dobrym stanie, tylko w Zespole Szkół w Świerczynie w stołówce trzeba 

wyremontować sufit i dach nad pomieszczeniem do zmywania. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad 6 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelację o następującej treści złożył: 

 

1) Radna Jolanta Augustyniak –  W imieniu mieszkańców Wierzchowa zwracam się z 

prośbą do PKP o usunięcie samosiejek brzozy przy przejeździe kolejowym na ul. 

Długiej w Wierzchowie. Samosieje w obecnym czasie wypuściły liście tworząc 

barierę zasłaniającą torowisko z prawej strony jadąc do ronda przy Posterunku Policji. 

Samochody zatrzymujące się na znak STOP przy przejeździe mają bardzo 

ograniczona widoczność. Konieczność usunięcia drzew uważam za PILNĄ. 

2) Radny Ireneusz Jung – Mieszkańcy posesji nr 24 znajdującej się w Osieku 

Drawskim zwrócili się do mnie z prośbą o interwencję w sprawie zamontowania 

dodatkowej lampy ulicznej, która oświetliłaby drogę dojazdową do ich posesji.Chodzi 

o dom, który znajduje się na skraju miejscowości, przy tzw. Zielonej uliczce. 

Najbliższa lampa jest w znacznej odległości od ich posesji i jak słyszę z ich relacji: 

przy ich posesji jest po prostu ciemno… Dodatkowym problemem jest to, że przy złej 

pogodzie poruszanie się po tej drodze w ciemności niesie za sobą ryzyko kontuzji nogi 

lub innych urazów. Stan techniczny tej drogi jest bardzo zły, bo jest to droga 

częściowo brukowa, ale na tyle zdegradowana, że wygląda obecnie jak droga polna. 

Jak się niedawno dowiedzieliśmy, planowana jest gruntowa przebudowa tej drogi, 

która będzie finansowana niemalże w całości ze środków Nadleśnictwa Złocieniec. 

Myślę, że przy okazji realizacji tej inwestycji drogowej, warto jest przychylić się do 

prośby mieszkańców tej posesji, żeby mieli oni nie tylko nową drogę, ale żeby i 

dojście/dojazd/ do tej posesji było dobrze oświetlone, co zwiększy ich ogólne 

poczucie bezpieczeństwa. Na prośbę mieszkańców posesji nr 24 zwracam się wiec z 

wnioskiem o zamontowanie dodatkowej lampy ulicznej w pobliżu ich posesji. 

 

 



Na sesji interpelację pisemną złożyli: 

 

1) Radny Zdzisław Bełzowski – Zwracam się z prośbą do Zarządu Dróg Powiatowych 

w Drawsku Pomorskim o sprzątnięcie piasku na drodze powiatowej w miejscowości 

Będlino. Piasek i drobne kamienie zalegają wzdłuż drogi przez całą miejscowość. 

Stwarza to bardzo duże zagrożenie dla przechodniów, ponieważ z pod kół 

przejeżdżającego samochodu może prysnąć mały kamyk i uderzyć przechodzącego 

przechodnia lub oczekujących dzieci na autobus. 

 

2) Radny Ireneusz Jung – Kolejny raz wracam do tematu poprawy bezpieczeństwa na 

drodze w miejscowości, w której mieszkam tj. w Osieku Drawskim. Pisałem we 

wcześniejszych swoich interpelacjach o potrzebie szukania skutecznych sposobów 

wymuszania na kierowcach pojazdów wjeżdżających do miejscowości stosowania się 

do znaków nakazujących ograniczenie prędkości. Mieszkam w bezpośrednim 

sąsiedztwie drogi – na wjeździe od strony Wierzchowa i mam możliwość 

obserwowania ruchu na drodze. Muszę stwierdzić, że niestety większość pojazdów 

wjeżdża do miejscowości ze zbyt dużą prędkością. Moim zdaniem, warto więc sięgnąć 

po bardziej spektakularne i skuteczniejsze sposoby wpływania na psychikę 

kierowców, żeby osiągnąć zamierzony cel tj. stosowanie się do ograniczenia 

prędkości. Myślę, że dobrym pomysłem będzie zamontowanie na wjeździe do naszej 

miejscowości radarowego wyświetlacza prędkości. Takie prewencyjne radary 

instalowane są w większości krajów europejskich. Od jakiegoś czasu instaluje się je 

także i w naszym kraju, a nawet i w naszej najbliższej okolicy – są np. na wjeździe do 

Mirosławca. To ciekawa alternatywa dla fotoradarów. Radarowe wyświetlacze 

prędkości są lepiej odbierane przez społeczeństwo ze względu na ich bardziej 

pedagogiczną, a nie represyjną funkcję. 

Wnioskuję więc o : zgłoszenie zarządcy drogi powiatowej nr 1994Z potrzeby 

zamontowania na wjeździe do miejscowości Osiek Drawski /od strony Wierzchowa/ 

radarowego wyświetlacza prędkości. 

 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad 7 

 

Wobec braku dyskusji w tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Marek Mikulec 

zamknął pkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad 8 

  

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projektów  

uchwał: 

 

 

1) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo  – druk 

nr 336. 



Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVII/333/2023 – w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

2) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat nieruchomości 

gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości 

gruntowych w drodze przetargu – druk nr 337. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVII/334/2023 w sprawie  wyrażenia zgody na wydzierżawienie na 

okres 10 lat nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w 

dzierżawę nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – która stanowi 

załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

 

3) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023  – druk nr 338 wraz z 

autopoprawką. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVII/335/2023 – w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2023 – która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

4) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2023 - 2032  – druk nr 339. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVII/336/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2023 – 2032 – która stanowi załącznik nr 8 do nin. 

protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi na interpelację Radnej 

Jolanty Augustyniak. 

W nawiązaniu do pisma OR.0003.7.2023.PK z dnia 04.05.2023 roku w sprawie 

wnioskowanego przez Radną Jolantę Augustyniak ustawienia lustra drogowego na 

skrzyżowaniu ulicy Długiej i Kwiatowej w Wierzchowie, Zarząd Dróg Powiatowych w 

Drawsku Pomorskim informuje, że lustro ustawione zostanie do końca maja 2023 roku. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10.  

 

Ad 10 
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt. 10 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji pkt. 11. 



Ad 11 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec  

o godz. 12
25

 zamknął obrady LVII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

    Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………… 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 


